
Reactie WBE Kerspel Dalen op het sluiten van de jacht op konijn (landelijk) en haas (Limburg, 
Utrecht, Groningen)   
Aangegeven op basis van onderzoeken: de jacht is niet de oorzaak van de achteruitgang van 
diersoorten. De belangrijkste zijn habitatverlies, afgenomen kwaliteit van het leefgebied en het effect 
van predatoren. Dus de jagers zijn niet de oorzaak, maar toch gaat de jacht dicht. Dat is tegenstrijdig 
en zeer vreemd.   
De basis van deze maatregel om jacht te sluiten is dat de populatie langzaam achteruitgaat. Dit blijkt 
vanuit tellingen door vogelaars/vrijwilligers. Het zijn tellingen overdag, waar de haas en passant 
wordt meegeteld als deze zich al laat zien. Overdag hazen zien is lastig, hazen laten zich overdag 
moeilijk zien, dus er zitten veel meer dan dat er geteld worden. Voor een objectief beeld zou ’s 
nachts geteld moeten worden met behulp van nachtzicht apparatuur! Wij als jagers tellen ook, 
jaarlijks in het vroege voorjaar en gaan het veld in. Maar die tellingen worden niet meegenomen, iets 
wat zeer vreemd is.  
Wat opvallend is dat als wij als jagers het afschot haas en de getelde stand naast elkaar leggen dat 
we maar een fractie minder schieten dan dat de vogelaars/vrijwilligers tellen. Als de tellingen zouden 
kloppen dan zou er allang geen haas meer zijn. 
Dat er minder hazen geteld worden, naast verkeerd moment (overdag), ook recreatie druk is hier ook 
oorzaak van. Veel mensen wandelen in de natuur en over wegen, zeker laatste jaren. De haas trekt 
zich hierdoor terug, en zit ver van de wandelpaden en wegen overdag. Dus als je het veld niet ingaat, 
maar vanaf de weg of paden gaat tellen, dan zie je gewoon minder.  
Graag willen we ook aangeven wat wij jagers verstaan onder jacht: dat is het beheren van de 
jachtsoorten en biotoop (dit laatste ook in samenwerking met grondgebruikers) en schade 
bestrijding.   
Onze WBE bestaat uit ruim 50 jagers die allemaal vrijwillig heel veel vrije tijd steken in dit beheer. 
Vele vrijwillige uren worden doorgebracht in het veld, jagers weten wat er in het veld zit en leeft. En 
het niet alleen maar jacht. Enkele voorbeelden:  

• Samen met grondgebruikers worden er initiatieven ontplooid om de biotoop te 
verbeteren, zoals bloemrijke stroken rondom percelen of in verloren hoekjes. 
Allemaal vrijwillig om de wildstand te ondersteunen met voedsel, een veilige plek, en 
mooie natuur te creëren.  

• Ondersteunen van grondgebruikers met aanvraag schade vergoedingen door 
wildschade aan landbouw gewassen en eventueel schade bestrijding.  Voor een 
goede wildstand is ook het reguleren/beheren van predatoren een taak van jagers. 
Om de overlevingskansen van een jonge haas, jonge eend, jonge ree of jonge fazant 
te vergroten is het zaak om predatoren als vos en zwarte kraai te beheren. Op dit 
moment is de jacht op predatoren op o.a. vos en zwarte kraai dicht in Drenthe, met 
grote gevolgen voor jonge dieren in het veld en de bodembroeders. Ook weer zo 
iets.  

• Samenwerking met BOA’s. Zorgen voor rust in het veld, honden aan de lijn, 
voorkomen illegale stortingen afval. 

• Behulpzaam bij het registreren en opruimen “valwild” (door verkeer verongelukte 
reeën). 

Op het moment dat jacht op haas gesloten wordt, terwijl het niet de schuld van jagers is, dan is de 
kans zeer groot dat veel jagers en vrijwilligers afhaken betreffende jacht en natuur beheer. 
Predatoren zullen toenemen, wildstand zal nog verder afnemen. Jarenlange inzet gaat verloren. En 
met alle gevolgen van dien. Wildsoorten en bodembroeders zullen langzaam verdwijnen uit het veld. 
Dat willen we dus blijkbaar, waar is men mee bezig!! 
 


